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VEST 

Referat af Repræsentantskabsmøde 2022 
Dato: 22. marts 2023 

Sted: Ringkøbing-Skjern Kulturcenter 

Næstformand i bestyrelsen, Peter Vennevold, bød velkommen til mødet og gennemgik dagsordenen. 

Aftenen indledtes med en kort præsentation af de opgaver, der arbejdes med på FrivilligVest: 

• Forskellige tilbud under foreningsservice herunder kort om de forskellige samarbejdsprojekter ved 

foreningskonsulent Tove Kristensen. 

• Selvhjælp ved selvhjælpskoordinator Anna Bille 

• Lydavisen - gratis tilbud til læse- og synshandicappede medborgere ved Frede Haukrogh. 

Herefter gik man over til selve repræsentantskabsmødet. 

1. Valg af dirigent og 2 stemmetællere 
a. Advokat Mathias Møller Kristensen fra Advokatfirmaet Thorninger i Ringkøbing blev foreslået 

og valgt som dirigent. Dirigenten konstaterede, at repræsentantskabsmødet var lovligt 

indvarslet (den 17.2.) og dermed beslutningsdygtigt. 

Der var fremmødt 40 personer, heraf 27 med stemmeret og 13 uden stemmeret (heraf de 3 

ansatte i FrivilligVest). 

Deltagerlisten findes hos FrivilligVest. 

b. Anna Bille og Karina Nielsen blev valgt som stemmetællere. 

c. Tove Kristensen var referent ved mødet. 

Mødedeltagerne accepterede, at Dagbladets journalist var til stede under 

repræsentantskabsmødet. 

2. Formandens beretning til godkendelse 

Formand Anni Damgaard var syg, og næstformand for bestyrelsen, Peter Vennevold, fremlagde 

årsberetningen i hendes fravær. 

Beretningen kan læses på FrivilligVests hjemmeside. 

Kommentarer og spørgsmål til beretningen: 

Birthe Byskov fra Vostrup Gymnastik- og ungdomsforening: 

Der er forskellige fora: FrivilligVest, Foreningssamvirket og Frivilligrådet, hvor er idrætsforeningerne 

henne? 

Peter Vennevold: FrivilligVest løser en række opgaver for foreningerne, som DGI også arbejder med. 

Mange gymnastik- og idrætsforeninger får løst deres opgaver igennem DGI. Kommunen ønsker fortsat, 

at de frivillige foreninger skal have lov at være frivillige, og har i den forbindelse nedsat forskellige 

samarbejdsfora. 
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I forbindelse med afskedigelsen af lederen, er det FL's opfattelse, at man i bestyrelsen har "ledt 

efter hullerne i osten, og har ikke set osten uden om hullerne". 

FL har talt med Frise (National paraplyorganisation for Frivilligcentre og Selvhjælp i Danmark, red.). 

Frise oplyser, at FrivilligVest er en af de få foreninger i Danmark, der kører med et lille overskud. FL 

mener, at FrivilligVest har en fornuftig økonomi, og der har været en god økonomistyring, og at 

FrivilligVest har ydet en god service til foreningerne, og at man bør lytte til foreningernes mening. 

Beretningen blev herefter taget til efterretning og godkendt. 

3. Fremlæggelse & vedtagelse af mål- & handlingsplan for det kommende år 

Peter Vennevold: 

FrivilligVest har en samarbejdsaftale med Ringkøbing-Skjern Kommune, som ret detaljeret 

beskriver, hvad FrivilligVest skal arbejde med og hvilke mål, der skal nås. Økonomien er den store 

udfordring i forhold til at nå de opstillede mål. 

FrivilligVests samarbejdsaftale med RKSK + tilhørende bilag kan ses på FrivilligVests hjemmeside. 

Der kom ingen indsigelser til mål- og handlingsplan, og anses derfor for vedtaget. 

4. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse 

Peter Vennevold gennemgik hovedpunkterne i Årsrapport'22, som er udarbejdet af PartnerRevision 

i Skjern. 

Årsrapporten viser et overskud på 15.650 kr. Årsrapport'22 kan ses på FrivilligVests hjemmeside. 

Der er i øvrigt ingen påtaler i regnskabet, og er godkendt af revisorerne. 

Spørgsmål og kommentarer til regnskabet: 

Niels Jørgen Madsen, G Faktor: 

Økonomi i dårlig kurs? Er det ikke et fornuftigt regnskab? 

Peter Vennevold: 

Bestyrelsen vil gerne have et regnskab, der i højere grad hænger sammen med indtægterne. Flere 

projektmidler er overført til driftsmidler i december 2022, hvor nogle af projekttimerne måske 

burde have været overført og forbrugt i 2023 i stedet. lfm. med et par af projekterne kunne der 

måske være blevet bedt om tilbagebetaling af et mindre beløb som uforbrugte midler, men 

dispositionerne blev accepteret ved projektopgørelsen. 

Marianne Hindhede, Cafe Værestedet Montana: 

Det er helt normal kutyme, at først i december måned overføres projektmidler for de arbejdstimer, 

der er forbrugt i 2022. 

Flemming Libner: 

Det er lykkedes at vende et mindre underskud i efteråret til et overskud. De tidligere år har 

FrivilligVest også kørt med overskud, så FL er ikke bekymret - pengene skal ud og arbejde i 

foreningerne. 
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Det ville i øvrigt være godt, hvis regnskabet var tilgængeligt for gennemsyn inden 

repræsentantskabsmødet. 

Svend Nissen Hansen, Skjern-Egvad Museumsforening: 

Svend udbad sig hele regnskabet i papirform, og ville også gerne se evt. noter fra revisorerne. 

Martin Friis: udenfor forening 

Det er gjort et rigtigt stort arbejde på FrivilligVest. 

Har man overvejet at se på lokaleomkostningerne - de ser rimeligt høje ud? 

Peter Vennevold: Lokaleomkostningerne har været til drøftelse flere gange, der er indgået en 10 

årig lejeaftale, der løber til udgangen af 2026. 

5. Fremlæggelse af budget til godkendelse. 

Peter Vennevold gennemgik budgettet for 2023. Indtægterne ligger på niveau med 2022 og er ikke 

indeksreguleret fra hverken stat eller kommune. Vi har bedt Frise om at arbejde med denne 

problemstilling fra centralt hold, da den manglende indeksregulering er en stor udfordring for alle 

frivilligcentre i Danmark. 

Der er ikke de store muligheder for at skrue på omkostningerne ud over udgifterne til revision, her 

er det muligt at reducere omkostningerne til ca. halvdelen ved at flytte revisionen fra Partner 

Revision Skjern til Kreston -AKC (et revisionsselskab som bruges af flere andre frivilligcentre og har 

derfor kendskab til dette område). 

FrivilligVest har en samarbejdsaftale med RKSK kommune, hvoraf det fremgår, hvilke opgaver 

FrivilligVest skal koncentrere sig om, og det er grundlaget for arbejdet. I 2023 er den store 

udfordring økonomien. Budgettet for 2023 viser et underskud på 61.760 kr. Bestyrelsen tør 

fremlægge og forsvare budgettet på grundlag af FrivilligVests egenkapital på 425.000 kr. 

Kommunen har meldt ud, at det ikke er muligt at søge ekstra midler i 2023 på trods af de stigende 

udgifter som følge af inflationen. 

2023 skal bruges på at findes en løsning, så der kommer balance i økonomien senest i 2024. 

Bestyrelsen tør ikke lægge forventede projektmidler ind som indtægter. Der skal i øvrigt fokus på at 

søge fondsmidler og først igangsætte et projekt, når der er fundet midler til projektet. 

Flemming Libner: 

Er ikke enig i, at man ikke tør tage forventede projektmidler med i budgettet, det er en del af 

driften at søge og få bevilget projektmidler, så det hele løber rundt, konsekvensen ved ikke at gøre 

det, kan være at man bliver nødsaget til at afskedige personale, for derefter senere at konstatere, 

at man får bevilget midler, men at der ikke er personale til at udføre projektopgaverne. 
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Er omkostningerne (lønkompromisset) ved afskedigelse af lederen af FrivilligVest taget med i 

budgettet? 

Peter Vennevold: 

Nej. 

Der var i øvrigt ingen indsigelser til budgettet, og det anses derfor som vedtaget. 

6. Behandling af indkomne forslag 

6.a Bestyrelsen foreslår en vedtægtsændring: 

§6- afsnit 3 slettes: "I bestyrelsen skal der mindst være et bestyrelsesmedlem fra hvert af 

områderne idræt, social og kutlur, hvis der opstilles en kandidat til bestyrelsen inden for hvert af de 

3 områder. 

For at kunne vedtage ændringsforslaget krævedes det, at 2/3 af de fremmødte, 

stemmeberettigede stemte ja til forslaget. 

Forslaget blev ved håndsopretning vedtaget med 19 stemmer ud af 27. 

6.b Indkommet mistillidsvotum til FrivilligVests bestyrelse: 

Forslagsstillerne oplyste efter spørgsmål fra dirigenten, at mistillidsvotummet kun gjaldt den på 

repræsentantskabet valgte bestyrelse og ikke det siddende medlem udpeget af Ringkøbing-Skjern 

Kommune. 

Mistillidsvotummet kan læses på FrivilligVests hjemmeside. 

For at kunne få forslaget vedtaget krævede det, at halvdelen af de stemmeberettigede stemte for. 

Forslaget blev ved skriftlig afstemning vedtaget med 17 stemmer for, 8 imod og 2 blanke. En 
stemmeberettiget undlod at stemme. 

Mistillidsvotummet blev vedtaget, og den siddende bestyrelse trak sig tilbage. 

7. Valg af ny bestyrelse: 

Dirigenten oplyste, at der herefter skulle vælges en helt ny bestyrelse, når der bortses fra den af 

Ringkøbing Skjern kommune udpegede repræsentant. Dirigenten forespurgte på forslag hertil. 

Gruppen bag mistilidsvotummet (ved Flemming Libner) kom med forslag til ny bestyrelse: 

• Klaus Bak (repræsenterer ikke en forening) 

• Jill Libner (bydelsmødre, frivilligrådet og flere andre foreninger) 
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• Niels Jørgen Madsen (G-faktor - Spjald fritid og har været i foreningssamvirket) 

• Nataliya Maabjerg (Lastivka west - bydelsmødre - nyvalgt til Frivilligrådet) 

• Lise Lyneborg (Multikulturelle Venner- bydelsmødre) 

e, Flemming Libner (Ringkøbing Rotary klub) 

Martin Friis Jørgensen udtrykte bekymring for, om de nye bestyrelsesmedlemmer var for 

"indspiste". Martin havde overvejet selv at stillet op. Flemming Libner fortalte, at han 

grundlæggende ikke havde kendskab til de fire af de foreslåede medlemmer af den nye bestyrelse. 

Dirigenten forespurgte om flere ønskede at stille op. 

Der var ikke flere kandidater, der stillede op, så de foreslåede kandidater blev valgt som følger: 

For 2 år: 

• Klaus Bak 

• Niels Jørgen Madsen og 

• Flemming Libner 

For 1 år: 

• Jill Libner 

• Nataliya Maabjerg og 

• Lise Lyneborg 

8. Valg af suppleanter: 

Følgende stillede op til suppleantposten og blev valgt: 

• Martin Alskov Nilsson 

• Martin Friis Jørgensen 

9. Valg af revisor 

Den nye bestyrelse mødtes fik udleveret det tilbud, som revisionsfirmaet Kreston -AKC havde sendt 

til bestyrelsen i januar og fik efter opfordring fra dirigenten lejlighed til at forholde sig hertil, 

herunder om de ønskede at stille forslag om valg af Kreston -AKC. 

Bestyrelsen indstillede til, at Kreston - AKC valgtes i overensstemmelse med tilbuddet. 

Repræsentantskabsmødet tiltrådte bestyrelsens forslag. 

10. Eventuelt 

Flemming Libner takkede for valget, og oplyste, at de valgte bestyrelsesmedlemmer ville mødes og 

konstituere sig umiddelbart efter repræsentantskabsmødet samt drøfte ansættelse af en kommende 

leder af FrivilligVest. 
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Dirigenten takkede for god ro og orden og afsluttede årets repræsentantskabsmøde. 

Flemming Libner 

Nyvalgt formand for bestyrelsen 

Advokat Mathias Møller Kristensen 

Dirigent 

Efterfølgende oplyste bestyrelsen, at de havde konstitueret sig med Flemming Libner som formand. 


